

## تشكيل طريق جديد للسلام

مقدمة وأفكار حول تطبيق الأمن المشترك ومبادئ السلام على العمل البرلماني

ندوة عبر الانترنت يشارك في استضافتها الاتحاد البرلماني الدولي، والمكتب الدولي للسلام، ومؤسسة مبادئ السلام

27 أيلول/سبتمبر 2023

الجلسة 1: التوقيت المحدد لمنطقة آسيا/المحيط الهادئ - 07:00 - 08:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

الجلسة 2: التوقيت المحدد لإفريقيا وأوروبا والأمريكتين - 17:00 - 18:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

### لمحة عامة

في عصرنا المعقد، الذي اتسم بالعنف السياسي والاستقطاب وانتهاكات حقوق الإنسان، يؤكد تطور التوترات الجيوسياسية والتنافس بين القوى العظمى أن القضايا المعاصرة عالمية الحجم وتتطلب حلولاً عالمية. اندلع أكثر من 50 نزاعاً نشطاً في جميع أنحاء العالم في العام 2021، وتضاعف ثلاث مرات منذ نهاية الحرب الباردة، مما أدى إلى العديد من القتلى والجرحى والتشريد. لم تسلط جائحة كوفيد-19 وأزمات المناخ وتداعيات عودة الحرب المختلفة الضوء على نقاط الضعف المتبادلة فحسب، بل كشفت أيضاً عن حدود التعاون الدولي. لا يزال العديد من صانعي القرار راسخين في نماذج أمنية قديمة تتمحور حول الدولة، وغير مجهزين للانتقال إلى نهج أكثر شمولاً وإنسانية وشمولية وتعاونية لمنع النزاعات والسلام والأمن. والآليات القائمة لإدارة هذه التحديات تمر بأزمات، مما يستلزم أشكالاً جديدة من المشاركة في صنع السلام. ويعمل الاتحاد البرلماني الدولي بنشاط من أجل وضع وتقديم قائمة بالأدوات التي تمكن أعضاء البرلمان من الدخول في حوار، التشريع والرقابة والوقاية في السعي لتحقيق السلام، وهو خطوة رئيسية لتنفيذ القرار "إعادة النظر في النهج المتبع في عمليات السلام وإعادة صياغته من أجل تعزيز السلام الدائم"، الذي اعتمده الجمعية العامة الـ144 للاتحاد البرلماني الدولي في آذار/مارس 2022.

### الهدف

تسعى هذه الفعالية إلى التصدي للسياسات الانقسامية والإجراءات الانفرادية التي تعرض للخطر الجهود العالمية الرامية إلى الحفاظ على السلام والأمن ومنع نشوب النزاعات. وسيقوم مقدمو العروض والمشاركون بتفكيك أطر الأمن المشترك

ومبادئ السلام ومناقشة تطبيقاتها على العمل البرلماني. سيعرف الحاضرون كيف يمكن نسج هذه المبادئ في صنع السياسات والدبلوماسية الدولية والحركات الشعبية، للمساعدة في تعزيز هذه الرؤية الجماعية للسلام المستدام. وستُسترد في هذه المناقشات بصياغة قائمة جرد الأدوات.

## الهيكـل

ستألف الندوة عبر الإنترنت من عروض يقدمها المكتب الدولي للسلام ومؤسسة مبادئ السلام. وسيكون النصف الثاني من الفعالية مناقشة تشاورية تفاعلية حيث يمكن للمشاركين تبادل خبراتهم وممارساتهم الجيدة، وطرح الأسئلة، واستكشاف فرص تنفيذ نهج الأمن المشترك ومبادئ السلام في عملهم. يرجى ملاحظة أن المعلومات المتعلقة بالتسجيل المسبق في قائمة المتحدثين متاحة من خلال روابط التسجيل.

## النتائج المتوقعة

- تعزيز فهم الأطر المفاهيمية للأمن المشترك ومبادئ السلام وتطبيقها العملي.
- التعبير عن الأصوات البرلمانية في سياق مشروع التشاور الواسع المفضي إلى نشر قائمة بالأدوات
- تعزيز إدماج الأمن المشترك ومبادئ السلام في عملية صنع القرار.

ستقام الفعالية افتراضياً. وستعقد الجلسة 1 باللغة الإنجليزية فقط والجلسة 2 باللغات الإنجليزية والفرنسية والاسبانية والعربية عن طريق الترجمة الفورية.

## التسجيل

الجلسة 1: 07:00 – 08:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

[https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMldeGoqjIjG9d59PxIuZqOMpJ4o\\_NDkoN6](https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMldeGoqjIjG9d59PxIuZqOMpJ4o_NDkoN6)

الجلسة 2: 17:00 – 18:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

[https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZIlf-yhqjkoHtHy8ZgLCj5SHifWJ\\_AX8FAn](https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZIlf-yhqjkoHtHy8ZgLCj5SHifWJ_AX8FAn)





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.



## Shaping a New Path for Peace

Introduction and insights in the application of Common Security and the Principles for Peace to Parliamentary work

**Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union (IPU), the International Peace Bureau (IPB), and the Principles for Peace Foundation (P4P).**

**27 September 2023**

**Session 1: Timed for the Asia/Pacific region – 7:00 – 8:30 CEST**

**Session 2: Timed for Africa, Europe and the Americas – 17:00 – 18:30 CEST**

### Background

In our complex era, marked by political violence, polarization, and violations of human rights, the evolution of geopolitical tensions and great power rivalry underscores that contemporary issues are global in scale and demand global solutions. More than 50 active conflicts raged worldwide in 2021, tripling since the end of the Cold War, resulting in numerous deaths, injuries, and displacements. The COVID-19 pandemic, climate crises, and the repercussions of the various resurgences of war have not only highlighted mutual vulnerabilities but also exposed the limits of international cooperation.

Many decision-makers remain entrenched in dated, state-centric security models, ill-equipped to transition into more holistic, humane, inclusive, and collaborative approaches to conflict prevention, peace and security. Existing mechanisms for managing these challenges are in crisis, necessitating new forms of engagement in peacemaking. The Inter-Parliamentary Union (IPU) is actively working to build and present an inventory of tools for MPs to engage in dialogue, legislation, oversight and prevention in the pursuit of peace, which is a key step for the implementation of the resolution "[Rethinking and reframing the approach to peace processes with a view to fostering lasting peace](#)", adopted by the 144<sup>th</sup> IPU Assembly in March 2022.

### Objective

This event seeks to address the current divisive politics and unilateral actions that imperil global efforts to sustain peace and security and prevent conflicts. Presenters and participants will unpack the Common Security and the Principles for Peace frameworks and discuss their applications to Parliamentary work. Attendees will discern how these principles can be woven into policy-making, international diplomacy, and grassroots movements, to help foster this collective vision of sustainable peace. These discussions will inform the drafting of the inventory of tools.

### Structure

The webinar will consist of presentations by the IPB and P4P Foundation partners. The second half of the event will be an interactive consultative discussion where participants can share their experiences and good practices, ask questions, and explore opportunities for implementing the Common Security approach and the Principles for Peace in their own work. Please note that information about in-advance registration to the speakers list is accessible through the sign-up links.

### Expected Outcomes

- Enhanced understanding of the conceptual frames and practical application of Common Security and the Principles for Peace.
- Expression of parliamentary voices in the context of the broad consultation project leading to the publication of the inventory of tools
- Enhanced integration of Common Security and the Principles for Peace in decision-making.

**The event will take place online. Session 1 will be in English only and Session 2 in English, French, Spanish, and Arabic via simultaneous interpretation.**

### Registration

Session 1: 7:00 – 8:30 CEST

[https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMldeGoqjIjG9d59PxluzqOMpJ4o\\_NDkoN6](https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMldeGoqjIjG9d59PxluzqOMpJ4o_NDkoN6)

Session 2: 17:00 – 18:30 CEST

[https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZlIf-yhqjkoHtHy8ZgLCj5SHifWJ\\_AX8FAn](https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZlIf-yhqjkoHtHy8ZgLCj5SHifWJ_AX8FAn)